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PROTOKÓŁ NR XX/16

XX SESJI

RADY MIEJSKIEJ 

W ŻNINIE
 

Z DNIA  25 MAJA 2016 ROKU 

/Zawiera 27 stron i 21 załączników/
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P R O T O K Ó Ł  NR XX/16

XX Sesji Rady Miejskiej w Żninie, 

która odbyła się w dniu 25 maja 2016 roku 

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie 

PRZY ULICY 700-LECIA 39 

Protokolant sesji: 

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 900 otworzył XX sesję  i stwierdził,

że  zgodnie  z  listą  obecności  w  posiedzeniu  uczestniczy  20  Radnych,  co  wobec

ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  21  osób  stanowi  kworum  pozwalające  na

podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku

o samorządzie gminnym.

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu.

Następnie Przewodniczący Rady powitał:

1. Panie i Panów Radnych,

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami,

3. Sołtysów Gminy Żnin, 

4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli,

5. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin,

6. Pozostałe osoby obecne na sali,

7. Prasę lokalną,

8. Radio Żnin,

9. Telewizję ITV Żnin.
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AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek-  przedstawił porządek obrad XX sesji Rady

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Pytania do porządku obrad.

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – Wysoka Rado XIX sesja odbyła się w dniu

27 kwietnia  2016.   Protokół  z  tej  sesji  zawiera 35 strony i  20 załączników.   Z treścią

protokołu  zapoznałem  się,  wiernie  odzwierciedla  przebieg  tej  sesji,  w  związku  z  tym

proponuję, aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem

protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę o podnieść rękę?

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych

Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XIX Sesji Rady Miejskiej w Żninie.

AD PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o przedstawienie

sprawozdania.

Burmistrz Robert Luchowski - przedstawił sprawozdanie z działalności z okresu

międzysesyjnego, które stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –  zgodnie  z  prośbą  Pana  Burmistrza,

wszelkie interpelacje i zapytania prosił o składanie w formie pisemnej.

AD PKT 5 – Interpelacje radnych.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o składanie interpelacji.

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i  Zdrowia Marek Zieliński – w imieniu

mieszkańców osiedla Górskiego zwrócił się z prośbą o wykoszenie tzw. rowu, ponieważ

chwasty tam rosnące ma już ponad metr. Prosił o załatwienie tej sprawy.

3



Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zwrócił uwagę na

ogromną dziurę na parkingu na ul.  Potockiego naprzeciw Urzędu Miejskiego w Żninie.

Prosiłby o interwencję.

Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Gospodarki  Przestrzennej  Piotr

Tomaszewski  – zapytał  kiedy  zostaną  wykonane  przez  wykonawców  naprawy

gwarancyjne ul. Kasztanowej, Szkolnej i Konopnickiej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski –  poruszył problem na ul.

Kopernika  9.  Twierdzi,  iż  ruch  pieszych  i  pojazdów na  ul.  Kopernika  powinien  zostać

wstrzymany.  Spadające  dachówki  i  rozwalające  się  kominy  tego  budynku  mogą

doprowadzić do śmierci. Zostało wysłane pismo w tej sprawie do PUK-u, ale bez reakcji.

Wczoraj  kolejna  dachówka  spadła.  To  jest  ulica,  którą  chodzą  dzieci  do  przedszkola,

szkoły  podstawowej,  szkół  ponadgimnazjalnych  i  pozostali  mieszkańcy.  Apelował  o

interwencję zanim dojdzie do tragedii. 

Po drugie zwrócił uwagę na ul. Dąbrowskiego, konkretnie chodzi o odcinek wjazdu od ul.

Aliantów po lewej stronie. Miał tam kiedyś garaż. Są tam dwa rzędy i do połowy jednego

był grunt miejski i były tam słupki graniczne. Dzisiaj te słupki są przy płocie, który biegnie

wzdłuż ul. Dąbrowskiego. Nie przypomina sobie, aby Radni głosowali nad przekazaniem

tego gruntu nowemu właścicielowi. Chciałby na ten temat uzyskać odpowiedź na piśmie.

Trzecia sprawa już wielokrotnie zgłaszana, a mianowicie przy torach kolejki wąskotorowej

przy wyjeździe z terenu kolejki wąskotorowej istnieje dziura już z 7-8 miesięcy i nikt z tym

nic nie robi.

Ostatnia sprawa dotyczyła wyjazdu z ul. Jasnej na Gnieźnieńską zaraz za narożnikiem jest

kratka ściekowa i  powstała tam potężna dziura. Wczoraj był świadkiem jak w tą dziurę

wpadł samochód i co się tam działo. Prosił o zainteresowanie się tym tematem.

AD PKT 6 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy

najmu na lokal użytkowy położony w Żninie przy ul. Śniadeckich.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu

uchwały. 

Burmistrz  Robert  Luchowski  – wyjaśnił,  że  chodzi  o  lokal  ajencji  PKO,  który  był

obciążony dużą zaległością. Zaległość została uregulowana do poziomu, o którym mówi

treść nowej umowy zawartej z dotychczasowym najemcą, że zadłużenie z tytułu czynszu

jest dopuszczalne do poziomu dwóch rat i  do spłacenia tej  całej  należności zostały do
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spłacania tylko te dwie raty. Najemca w dniu wczorajszym złożył oświadczenie w formie

pisemna, że zobowiązuje się do końca sierpnia spłacić całą należność. Wyjaśnił,  że w

przebiegu  wcześniejszych  procesów była  zastosowana  windykacja  oraz  wezwania  do

zakładu,  Gmina  nie  weszła  jednak  na  drogę  sądową  ani  też  na  drogę  egzekucji

komorniczej. Poprosił wczoraj najemcę, aby bez względu na sytuację regularnie czynsz

uiszczał, ponieważ jeśli potrafi w przeciągu kilku dni spłacić powstałe zadłużenie to nie ma

tu  mowy  o  przyczynach  ekonomicznych.  Poinformował,  że  zwrócił  uwagę  wydziałowi

podatkowemu aby ten monitorował na bieżąco sprawę.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski –  odniósł się do

rozmów  prowadzonych  na  posiedzeniu  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki,  na  którym

przekazano sugestie, aby najemca spłacił  wartość zaległości do momentu przedłużania

umowy.  Nie  wiedział,  czy  istnieje  taka  możliwość  prawna,  ale  prosił  aby  zastrzec  w

umowie, że jeśli najemca nie płaci to wyznaczyć jakiś termin, po którym umowa będzie

zerwana. Prosił również o to, by nie dochodziło do sytuacji, w której kwota zadłużenia jest

tak wysoka. 

Przewodniczący Rady Grzegorz  Koziełek –  powiedział,  iż  z  posiadanej  przez siebie

wiedzy każda umowa może zawierać zapis o warunkach wypowiedzenia.  Myśli,  że ta

kwestia zostanie już dopilnowana. 

Zapytał  czy  są  uwagi  do  uchwały.  Poprosił  o  odczytanie  projektu  uchwały

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały.

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych

Za było 18 radnych

Wstrzymał się 1 radny

Rada podjęła uchwałę Nr  XX/216/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie

kolejnej umowy najmu na lokal użytkowy położony w Żninie przy ul. Śniadeckich,

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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AD PKT 7 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy

najmu na lokal użytkowy położony w Żninie przy ul. 700-lecia.

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że zgoda dotyczy lokalu użytkowego na 

ul. 700-lecia 4, gdzie mieści się sklep odzieżowy o powierzchni 31,80 m². Podkreślił, że

czynsz zawsze był opłacany a nawet w obecnym czasie wystąpiła nadpłata.

Przewodniczący  Rady Grzegorz  Koziełek  –  poprosił  o  odczytanie  projektu  uchwały

Radnego Andrzeja Kurka.

Radnego Andrzeja Kurka -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały.

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych

Za było 19 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/217/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie

kolejnej umowy najmu na lokal użytkowy położony w Żninie przy ul. 700-lecia, która

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

AD PKT 8 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części

nieruchomości położonych w Żninie przy ul. Podgórnej.

Burmistrz  Robert  Luchowski  – wyjaśnił,  że  część  drogi  gminnej  ul.  Podgórnej  jest

położone na części działki prywatnej, przylegającej do przedmiotowej drogi. Właściciele

chcą uregulować istniejący stan prawny i oferują, że w zamian za grunt zajęty pod drogę

gminną, Gmina Żnin przekaże im część nieruchomości położonej po drugiej stronie działki

zgodnie z załącznikiem tj. mapką dołączoną do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz  Koziełek –  poprosił  o  odczytanie  projektu uchwały

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady Grzegorz  Koziełek  –  Poinformował,  że  dotarł  Radny Tomasz

Wysoki. 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały.
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W głosowaniu udział wzięło 20 radnych

Za było 20 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/218/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę

części nieruchomości położonych w Żninie przy ul. Podgórnej, która stanowi

załącznik nr 8 do protokołu. 

AD PKT 9 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów

najmu na części nieruchomości stanowiących własność Gminy Żnin

Burmistrz Robert Luchowski –   wyjaśnił, że dniem 01.06.2016 wygasa 5 umów najmu

terenu pod garaże: jednego na Placu Zamkowym, jednego w Jaroszewie, trzech na ul.

Słonecznej.

Przewodniczący  Rady Grzegorz  Koziełek  –  poprosił  o  odczytanie  projektu  uchwały

Radnego Andrzeja Kurka.

Radny Andrzej Kurek - odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych

Za było 20 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/219/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie

kolejnych umów najmu na części nieruchomości stanowiących własność Gminy

Żnin, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu na lokal użytkowy położony w Żninie przy ul. Potockiego.

Burmistrz  Robert  Luchowski  –   wyjaśnił,  iż  dnia  31.05.2016  wygasa  umowa najmu

lokalu  przy  ul.  Potockiego  zawartej  z  Wojewódzkim  Inspektoratem  Ochrony  Roślin  i

Nasiennictwa, powierzchnia użytkowa wynosi 59,70 m², czynsz opłacany jest terminowo.

Przewodniczący  Rady Grzegorz  Koziełek  –  poprosił  o  odczytanie  projektu  uchwały

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych

Za było 20 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/220/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie

kolejnej umowy najmu na lokal użytkowy położony w Żninie przy ul. Potockiego,

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

AD PKT 11 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z przeprowadzonych konsultacji z

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie dotyczących projektu uchwały w

sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie „Centrum Organizacji Pozarządowych

w Żninie”.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu.

Burmistrz Robert Luchowski – zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej z dnia 31.08.2010 w

sprawie  określenia  szczegółowego  konsultowania  z  Radą  działalności  porządku

publicznego Gminy Żnin lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w

art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projekt uchwały

podlega  konsultacją.  §  5  ust.  6  uchwały  mówi  o  konieczności  przedłożenia  Radzie

Miejskiej sprawozdania z przeprowadzania konsultacji. Konsultacje odbyły się w  okresie

między przekazaniem materiałów sesyjnych a dzisiejszą sesją.  Zgodnie z jego prośbą

sprawozdanie zostało Radnym przekazane, co potwierdzili na obradach Komisji.

Rada  nie  wniosła  uwag  do  ww.  sprawozdania,  które  stanowi załącznik  nr  11  do

protokołu.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę.

Po przerwie

AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie

„Centrum Organizacji Pozarządowych w Żninie”.

Burmistrz Robert Luchowski –  podkreślił,  że po raz kolejny wraca pod obrady temat
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utworzenia Centrum Organizacji  Pozarządowych w Żninie.  Ust.  z  dnia 24.04.2003 o o

działalności pożytku publicznego i wolontariacie daje możliwość podstawowym organom

administracji publicznej powołania jednostki organizacyjnej, której celem jest działalność

na rzecz organizacji pozarządowych oraz  podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3, która

była  w  poprzednim  punkcie  omawiana  czyli  powołanie  Centrum  Organizacji

Pozarządowych. Podczas licznych dyskusji zgłaszany był fakt, że na terenie Gminy Żnin

działa kilkadziesiąt organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w ustawie o

działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie.  Z  dotychczasowej  współpracy  z

organizacjami pozarządowymi oraz pozostałymi podmiotami wynika potrzeba powołania

jednostki  prowadzącej  działalność  wspierającą  na  rzecz  wymienionych  podmiotów.  W

związku z tym rekomendował Radzie projekt uchwały. 

Poinformował,  że  w  ramach  wcześniejszych  Komisji  odbyły  się  dyskusje  w  zakresie

celowości  powołania  Centrum  Organizacji  Pozarządowych,  jego  zadań  i  kosztach

utrzymania.  Z  racji  wystąpienia  na  Komisjach  pytań  o  tz.  koordynatora  tej  instytucji,

wyjaśnił, że z opinii prawnej wynika, że w projekcie uchwały osoba oznaczona pojęciem

koordynatora jest szefem tej  jednostki  i  to nie zależnie od nazewnictwa, czy to będzie

kierownik, dyrektora czy tak jak w tym przypadku koordynator. Odpowiedział również na

pytanie  na  temat  samofinansowania,  że  taka  na  dzień  dzisiejszy  niemożliwe  jest

określenie jaka ewentualnie kwota mogłaby zostać pozyskana ze środków zewnętrznych

na sfinansowanie tej jednostki. Przypomniał jednak, że gmina wskazywała już wcześniej

źródła finansowania takie jak Regionalny Program Operacyjny czy Europejski  Fundusz

Społeczny. Podkreślił,  że jeżeli pojawią się możliwości to w ramach przeprowadzonych

dyskusji gmina po takie środki będzie wnioskować. 

Powiedział, że w ramach odbytych konsultacji i szeroko pojętych dyskusji gmina otrzymała

szereg opinii  co do celowości  powstania Centrum Organizacji  Pozarządowych,  między

innymi  ze  Stowarzyszenia  Kujawsko-Pomorski  Ośrodka  Wsparcia  Inicjatyw

Pozarządowych "TŁOK", Kujawsko-Pomorskiej Federacji Organizacji Pozarządowych oraz

Departamentu  Spraw  Społecznych  i  Zdrowia  Urzędu  Marszałkowskiego  Województwa

Kujawsko-Pomorskiego w Toruniu, w której  to opinii  Biuro Współpracy z Organizacjami

Pozarządowymi bardzo pozytywnie odniosło się do tych przedsięwzięć, szczególnie jeśli

finansowanie odbywa się ze środków samorządu lokalnego.

Zwrócił  się  z  prośbą  o   podjęcia  projektu  uchwały,  który  zarekomendował  w  ramach

współpracy z organizacjami pozarządowymi i stowarzyszeniami, które na terenie gminy

wykonują ogromną pracę i oczekują minimalnego wparcia w formie utworzenia Centrum
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Organizacji Pozarządowych. Podkreślił, że w jego mniemaniu taka organizacja powinna

zostać utworzona.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do projektu.

Radna Maria Błońska – zgodziła się z Panem Burmistrzem, że wspomniane organizacje

pozarządowe robią wiele tylko, że nie zawsze z Urzędu otrzymują pomoc. Wyjaśniła, że z

roku na rok przeznaczane są coraz to mniejsze środki na konkursy, w których mogą brać

udział  organizacje  pozarządowe,  są  obcinane  dotacje  organizacją  pozarządowym

prowadzącym  szkoły  i  odbierane  fundusze  na  dowożenie  dzieci,  które  Rada  Miejska

wcześniej  przyznała.  Stwierdziła,  że  pomoc  tym  organizacją  się  należy,  ale  nie  jest

przekonana czy akurat w takim stopniu.

Radny Jerzy Krynicki – potwierdził, że stowarzyszenie działające na trenie Gminy Żnin

działają bardzo dobrze, jest ich dużo i w znacznej części wypełniają one potrzeby gminy

pod względem zaspokojenia potrzeb mieszkańców. Przyznał, że przeznaczane środki są

coraz  mniejsze.  Jest  za  tym,  aby  CUW  powstał,  tylko  zastanawiał  się  czy  może

wystarczyłby  punkt  pomocy.  Boi  się,  że  pieniądze,  które  powinny  zostać  przekazane

stowarzyszeniom pójdą na utrzymanie tego centrum. Podał przykład, że na sport gmina

wydaje 1 mln zł, ale z tych pieniędzy 800 tys. zł wydawane jest na utrzymanie Miejskiego

Ośrodka Sportu. Zaapelował, aby przy tworzeniu następnego budżetu wziąć pod uwagę

działalność stowarzyszeń funkcjonujących na terenie gminy i środki które są przeznaczane

na ten cel zostały znacznie zwiększone. Poinformował, że stowarzyszenia zajmujące się

sportem czyli kluby sportowe w większości mają mizerne dotacje w porównaniu z innymi o

podobnym typie działalności w powiecie żnińskim. 

Przewodniczący Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Adam Kowalewski  –  zauważył,  że

wszyscy zebrani mają jakieś tam wątpliwości. Przypomniał to co powiedział na ostatnich

konsultacjach z organizacjami pozarządowymi, że jest za udzielaniem pomocy. W sprawie

centrum, nie chciał aby zostały popełnione błędy odnośnie co to ma być, w jakim miejscy i

w jakim zakresie. Po ostatniej Komisji Budżetu i Gospodarki z dnia 23 maja nasunęło mu

się pytanie, czy na pierwszym piętrze, będzie siedziba CUW czy może tylko punkt, który

będzie spełniał wszystkie założenia statutu centrum. Zastanawiał się ile osób zmieści się

na tym piętrze.  Dla niego,  jeśli  mowa jest  o  spełnieniu obietnic  pomocy organizacjom

przez gminę, to mówiąc o całości tego budynku, to przed podjęciem tej uchwały należy

widzieć ile to wszystko będzie kosztować. Jeśli koszt, który podała Pani Skarbnik dotyczy

tylko adaptacji pierwszego piętra to jaki jest cały koszt, chyba, że jest to całości utrzymania

centrum łącznie z zabezpieczeniem na wszystkie cele jaki są podane w statucie. Chciał
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się dowiedzieć czy w kwestii modernizacji mowa jest tylko o pierwszym piętrze czy może

mówimy jeszcze o wejściu z prawej strony, parterze i pierwszym piętrze. Poinformował, że

klatka schodowa w tym budynku jest w opłakanym stanie. Prosił o rozwianie wątpliwości.

Jeszcze raz podkreślił, że jest za pomocą ale taką, na którą pozwala budżet.

Burmistrz Robert Luchowski – odpowiedział, że CUW będzie się mieścił w budynku przy

ul. Śniadeckich 15, i tak naprawdę już w dniu dzisiejszym na parterze po prawej stronie,

funkcjonują  dwa  związki  zawodowe  tj.  NSZZ  Solidarność  i  ZNP.  Jeszcze  przed

przygotowaniem uchwały dotyczącej Centrum Organizacji Pozarządowych, pozwolił sobie

w rozmowach z organizacjami związkowymi wyrazić opinie, że ich siedziba pozostanie w

tym samym budynku. Zostają jeszcze inne pomieszczenia, które w chwili obecnej użytkują

inne organizacje. Myśli,  że w ramach reorganizacji  całości,  czyli  zarówno parteru, jak i

pierwszego piętra zostanie stworzony taki harmonogram działalności tego centrum, że te

organizacje, które wyrażą wolę działalności w tym centrum, będą miały przypisany czas na

pobyt w tym obiekcie wynikający z tego harmonogramu. Brana jest pod uwagę działalność

centrum zarówno na parterze po prawej  stronie, jak i  na pierwszym piętrze. W kwestii

zabezpieczonych  środków  remontowych,  dotyczą  one  pierwszego  piętra,  czyli  tego

zasobu lokalowego, który gmina otrzymała. Zwrócił uwagę na temat stanu technicznego

klatki  schodowej  w  tym  budynku.  Nie  zależnie  czy  jest  to  Centrum  Organizacji

Pozarządowe  czy  nie,  jest  to  mienie  gminy  i  jak  w  każdych  zasobach  komunalnych

wymagany  jest  remont.  Zasobami  komunalnymi  jak  wszyscy  wiedzą,  zajmuje  się

Przedsiębiorstwo  Usług  Komunalnych.  W  kwestii  parteru,  tam  te  warunki  w  których

funkcjonują  związki  zawodowe  jak  i  te  pozostałe  organizacje,  nie  wymagają  takich

nakładów  jak  pierwsze  piętro.  Myśli,  że  wystarczy  odświeżenie,  odmalowanie,  a  nie

gruntowny remont jak to ma miejsce na pierwszym piętrze. Nawet jak rozpoczną się prace

na piętrze i okaże się, że np. dwa pomieszczenia na dole trzeba odmalować, to wie, że są

one umeblowane, bo prowadzona jest tam działalność, więc nie powinno być żadnego

problemu. Cofając się do początku wypowiedzi, tak jak podkreślił Radny Krynicki dyskusja

nad kształtem budżetu, to jest ten czas, kiedy każdy z Radnych może zgłaszać swoje

uwagi jeżeli chodzi o zwiększenie lub zmniejszenie środków na taką czy inną działalność.

Nie podzielał opinii, że rażąco niskie są nakłady przekazywane na sport, natomiast w 90%

zgodził się z wypowiedzią Radnej Błońskiej, że nie jest doskonale, ale na pewno tak jak

Pani  Radna  przedstawiła  sytuacje  nie  jest  dramatyczna.  Skoro  wszyscy  Radni

zdeklarowali,  jak  na  postawie  tych  trzech  wypowiedzi  można  wnioskować,  są  za

utworzeniem  centrum,  zachęcił  do  poparcia  projekty  tej  uchwały  i  wyrażenie  swojej
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rzeczywistej opinii przez podniesienie ręki na tak.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Adam  Kowalewski  –  podziękował

Panu Burmistrzowi za wypowiedź, jednak chciałby usłyszeć jednoznaczną odpowiedź na

temat kosztów. Z przesłanych materiałów koszt utrzymania centrum w 2017 roku wynosi

ok. 136 tys. zł. Zrozumiał, że koszt remontu parteru i pierwszego piętra będzie taki sam,

ponieważ trudno byłoby Radzie zareagować przy tworzeniu budżetu. Jego zdaniem, gdy

powołana zostaje jakaś jednostka, to nie może być tak, że za chwile nie otrzyma ona

dostatecznych pieniędzy z budżetu. Prosił tylko o potwierdzenie Pana Burmistrza, że w

przedstawionych Radzie kosztach są ujęte góra, dół i koszty utrzymania centrum .

Burmistrz  Robert  Luchowski  –  odpowiedział,  że  koszt  dotyczy  całego  Centrum

Organizacji Pozarządowych, czyli parteru i pierwszego piętra oraz kosztów wynikających z

wynagrodzenia utrzymania pracowników. Natomiast, jeśli chodzi o koszty remontu, które

został  przedstawione  zebranym,  dotyczą  dostosowania  pierwszego  piętra  do

funkcjonowania, ponieważ dół, aż takich dostosowań jak góra nie wymaga. W całość ten

koszt dotyczy prawej strony dołu i pierwszego piętra.

Radna Maria Błońska –  odniosła się do wypowiedzi Pana Burmistrza i stwierdziła, że

Burmistrz odebrał jej  wypowiedz bez zrozumienia, ponieważ nie wspominała o żadnym

dramacie.

Radny Jerzy Krynicki – odniósł się do wypowiedzi Pana Burmistrza dotyczącej wielkości

dotacji na rzecz klubów sportowych. Kluby, które ubiegają się dotację na działalność w tym

roku  otrzymały  50  tys.  zł  i  w  porównaniu  ze  stowarzyszeniami  w  powiecie  żnińskim

podtrzymał swoją opinię, że dotacje są rażąco niskie.

Radny Jerzy Kowalski  –  odniósł  się  do  wyjazdowego posiedzeniu  Komisji  Budżetu  i

Gospodarki do lokalu przeznaczonego na siedzibę COP. Jego zdaniem Przewodniczący

Kowalewski nie mówił o tym, ale ten lokal, gdzie był gabinet dentystyczny jest całkowicie

zdewastowany. Przyznał, że półtorej roku Rada Miejska w obecnym składzie działa, ale

nikt z jej członków nie był zobaczyć tego lokalu. Uważa, że niewiarygodne jest to co się

znajduje w tym gabinecie, co pozostawił najemca.

Przewodniczący  Rady Grzegorz  Koziełek  –  zapytał  Pana  Burmistrza  czy  chciał  się

odnieść do poprzedniej wypowiedzi.

Burmistrz Robert Luchowski – poinformował, że pierwsza możliwość zlustrowania lokalu

wystąpiła w momencie, gdy najemca wspomniany lokal opuścił. Nikt tam nie wchodził, gdy

najemca tam funkcjonował, funkcjonowało to jako lokal mieszkalny i utrzymywano go w

należytym porządku,  nie  było  skarg  dotyczących  funkcjonowania  tego lokalu,  nie  było
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zaległości jeżeli chodzi o płatność czynszu. Natomiast  potwierdził, że nie była to pierwsza

opinia Pana Radnego,  że stan pozostawiony przez najemce budzi  pewne wątpliwości.

Sytuacja wymaga natychmiastowa interwencja, co po opuszczeniu przez najemcę tego

lokalu gmina będzie czynić. Jednak formalnie, dopiero w momencie opuszczenia lokalu

można do niego wejść. Podkreślił, że Gmina zainteresowała się już tym tematem i stąd

propozycja remontu i utworzenia tam COP.

Radny  Jerzy  Kowalski  – sprostował,  że  nie  chodzi  mu  o  mieszkanie  ale  o  gabinet

dentystyczny, bo to on jest całkowicie zdewastowany. Zapytał czy ktoś w ogóle z Gminy

panuje nad tą sytuacją.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – cieszył się, że był

inicjatorem wyjazdu, ponieważ byli w dwóch obiektach, które budzą podobne wątpliwości.

Zwrócił  uwagę Radnemu,  że  to  PUK posiada klucze do tych  lokali  i  jego zdaniem to

właśnie PUK przejmował lokal od najemcy. Stwierdził, że są prowadzone rozmowy co z

tym budynkiem zrobić. Poinformował, że na następnej komisji będą formułowane wnioski

do Pana Burmistrza odnośnie wczorajszego wyjazdowego posiedzeniu Komisji Budżetu i

Gospodarki do Januszkowa, byłej hali sportowej na terenie Spomaszu i do lokalu przy ul.

Śniadeckich 15.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poinformował, że obrady przeszył od tematu

pomieszczeń, które są przeznaczone na COP do tematy związanej raczej z wnioskami,

informacjami dotyczącymi działalności poszczególnych komisji.

Poprosił o odczytanie projektu uchwały  Radnego Andrzeja Kurka.

Radny Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych

Za było 14 radnych

Wstrzymało się 6 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/221/2016 w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o

nazwie „Centrum Organizacji Pozarządowych w Żninie”, która stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu.
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AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – oddał głos Panu Burmistrzowi.

Burmistrz Robert Luchowski –  poinformował, że zabierze głos w sprawie pkt 13 i 14,

ponieważ te dwa punkty łączą się ze sobą. Przypomniał, że na jednej z wcześniejszych

sesji był zgłaszany projekt dotyczący obniżenia wysokości opłat za odpady segregowane.

Odbyła  się  wtedy  dyskusja  z  Klubem  Radnych  Razem  dla  Gminy  Żnin  o  celowości

przekazania w takim termine projektu pod obrady i ostatecznie projekt tej uchwały został

przesunięty.  Wielokrotnie  podkreślane  było,  że  nie  jest  to  wyraz  sprzeciwu  a  forma

przesunięcia tematu na późniejszy czas. Podziękował Radzie za wyrozumiałość w tym

zakresie  i  stwierdził,  że  temat,  jeśli  chodzi  o  politykę  obwodową,  jest  tematem

skomplikowanym, trudnym ale wymagającym ustawicznej kontroli i analizy. Poinformował,

że taka kontrola i analiza jest prowadzona przez Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa,

Leśnictwa i  Rozwoju Obszarów Wiejskich. Jego zdaniem, aby w sposób bezpiecznym,

racjonalny  podjąć  decyzję  o  obniżce  opłat  za  odpady,  należy  się  starannie  przyjrzeć

wszelkim  propozycjom  wielkości  tej  obniżki.  Podziękował  również  za  czas  dany  jego

współpracownikom, w którym mogli jeszcze raz nad zasadnością obniżenia tej uchwały się

pochylić.  Zauważył,  że  każda  inicjatywa  jest  w  tym  zakresie  przyjmowana  ze

zrozumieniem i poddawana analizom. Poinformował, że zanim projekt zostanie odczytany,

to jeszcze poruszy kwestie projektu o którym wspomniał Przewodniczący Rady, dotyczący

zwolnień  w  opłacie  zagospodarowania  odpadami  dla  właścicieli  nieruchomości

zamieszkałych przez rodzinny wielodzietne. Przypomniał, że przy okazji dyskusji na temat

możliwości  obniżenia czy też zrekompensowania rodzinom będącym w trudnej  sytuacji

materialnej  obciążenia  w  związku  z  wysoką  stawkom  12  zł,  pojawiły  się  propozycje

rozważenia możliwości zniżek dla takich rodzin. Podkreślił, że ten projekt uchwały takie

zniżki  wprowadza i  dotyczy rodzin wielodzietnych w rozumieniu ustawy o Karcie Dużej

Rodziny, czyli trójka i więcej dzieci. Wysokość zwolnienia wynosi 50% opłaty za trzecie i

kolejne dziecko w rodzinie, a warunkiem zwolnienia jest złożenie wniosku stanowiącego

załącznik  do  uchwały,  zaświadczenia  z  MOPS-u  oraz  ujęcie  dzieci  w  deklaracji.

Poinformował, że na dzień dzisiejszy wydano 185 kart rodzinom wielodzietnym, z czego

uprawnionych do zwolnień jest 240 dzieci, co daje miesięcznie kwotę 1 200 zł, a w skali

rocznej  ok.  14  400 zł.  Przewiduje,  że  wdrożenie  zapisów uchwały może spowodować

zwiększenie liczby wniosków o Kartę Dużej Rodziny. Potencjalnie na terenie Gminy Żnin
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zamieszkuje ok. 385 rodzin, które mogły by skorzystać z programu, z tego jest około 550

dzieci uprawnionych do zwolnień i w takim przypadku koszt wprowadzenia obniżki opłat

wyniósłby ok. 2 750 zł miesięcznie, co w skali roku dałoby sumę ok. 33 tys. zł. Zwolnienie

trzeciego  i  kolejnego  dziecka  da  wymierną  pomoc  rodzinom,  gdyż  przełoży  się  na

finansową pomoc 60 zł na jedno dziecko uprawnione. Wyjaśnił dlaczego obniżka 50% a

nie obniżka w całości.  Mianowicie poinformował,  że długo nad tym aspektem uchwały

razem z Radnymi odbywały się debaty i wszyscy doszli do wniosku, że polityka w zakresie

rekomendowania obniżek w zakresie odbioru odpadów segregowanych musi być polityką

ostrożnościową.  Przypomniał  stan,  który  zastał  na  początku  tej  kadencji,  głębokie

zadłużenie  w  zakresie  gospodarki  odpadowej.  Przyznał,  że  dokonano  ogromu pracy i

wysiłku  w  tworzenie  różnych  materiałów  analitycznych  i  na  bieżące  kontrolowanie  tej

sytuacji. Cieszył się, że projekt kolejnej uchwały jest kompromisem popartym założeniami

ekonomicznymi i naliczeniami, połączonego pomysłu Klubu Radnych Razem dla Gminy

Żnin i Klubu Radnych Razem z Forum i PiS dla Gminy Żnin.  Stwierdził, że nad polityką

odpadami  można  politykować,  można  przerzucać  się  argumentami  słusznymi,  mniej

słusznymi na temat wysokości opłaty takiej lub innej, jednak jak to miało miejsce do tej

pory, prosił o cierpliwość i o wnikliwą, wspólną analizę tego co się dzieje z odpadami w

ciągu  roku.  Podkreślił,  że  składa  projekt  uchwały  obniżającej  stawkę  za  odpady

segregowane  do  10  zł  i  dodatkowe  zwolnienia,  ale  celem  jest  zaproponowanie

mieszkańcom stawki jednocyfrowej ale do tego potrzeba czasu i ciągłego monitorowania

systemu.  W  kwestii  monitoringu  nad  tą  sprawą,  nie  można  na  początku  roku  w

harmonogramie założyć jak te opłaty i w jakiej wysokości co miesiąc będą wpływały. Są

mieszkańcy, którzy regulują opłaty roczne, półroczne, kwartalne, ale są też mieszkańcy

który nie płacą, ponieważ ich nie stać, a inni zapominają zapłacić. Niektórzy nie wiedzą

nawet jaka jest stawka opłat. Nie zwykle ciężko określić wysokość stawki, postawić twardą

propozycję,  skora  sytuacja  w  tym  temacie  ciągle  się  zmienia,  nie  można  przyrównać

jednego  miesiąca  do  drugiego.  Dynamika,  różnorodność,  wzrost  dochodów,  spadek

dochodów to wszystko utrudnia wyznaczenie wysokości stawki. 

Przypomniał,  że  w  trakcie  tego  procesu  związanego  z  polityką  odpadową  została

przekazała  windykacja  z  Urzędu  Miejskiego  na  rzecz  Urzędu  Skarbowego.  W  takim

przypadku niektórzy mieszkańcy, którzy wcześniej widząc pieczątkę Urzędu Miejskiego nie

płacili, po zobaczeniu pieczęci Urzędu Skarbowego znalaźli pieniądze. Nie chciał zamykać

ostatecznie tego tematu, ponieważ nie wykluczone, że na jesień będzie okazja powrócić

do sprawy uregulowania składki. Prosił Radę o podjęcie uchwały obniżającą opłaty.
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Zwrócił  jeszcze uwagę na ważny element  w gospodarce  lokalnej  odpadami,  że  miało

miejsce przekazanie projektu ustawy do senatu dotyczącego zmiany uchwały o prawie

zamówień publicznych. Prawdopodobnie, za chwilę projekt ustawy niezmiernie ważnej  dla

gminy  wróci  do  sejmu  i  tam  będzie  procedowano.  Równolegle  przez  gminą

przygotowywana jest spółka komunalna w celu przejęcia zadań związanych z odbiorem

odpadów, obecnie można jedynie czekać i być gotowym na podjęcie działań. 

Ponowił  prośbę  o  podjęcie  uchwały  zwolnieniu  w  części  z  opłaty  za  gospodarowanie

odpadami dla właścicieli nieruchomości zamieszkanych przez rodziny wielodzietne jak i w

sprawie określenia  metody ustalenia opłat  za gospodarowanie odpadami  komunalnymi

oraz ustalenia stawek opłat.

Radny Jerzy Krynicki – zapytał Burmistrza kto pokryje koszty związane z częściowym

zwolnieniem z opłat. Zastanawiał się czy te koszty pokryją mieszkańcy regularnie płacący

należności, czy też MOPS.

Burmistrz  Robert  Luchowski  – odpowiedział,  że  kwestią  kosztów  zajmuje  się  Pani

Skarbnik. Podkreśliła, że od początku wysokość tej opłaty budziła kontrowersje. Padały

pytania  dlaczego  płacący  ma  płacić  za  niepłacących.  Wyjaśnił,  że  system  polityki

obwodowej  jest  systemem  solidarnościowym,  obejmuje  wszystkich  mieszkańców  i  w

sytuacji, gdy pojawiają się niedobory, niedopłaty obciążenie braków spoczywa niestety na

wszystkich  mieszkańcach  Gminy  Żnin,  ponieważ  koszty  te  nie  mogą  być  pokryte  z

dodatkowych dochodów.

Skarbnik  Aleksandra Szpek  –  wyjaśniła,  że wprowadzając  program pomocowym dla

rodzin  wielodzietnych  posiadających  Kartę  Dużej  Rodziny,  zostały  skalkulowane  z

zaproponowanej  zmniejszonej  stawce  10  zł  w  uchwale  w  sprawie  określenia  metody

ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat.

Zgodnie  z  ustawą  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gmina,  system  realizacji

przedsięwzięcia  ogółem  musi  się  finansować,  dlatego  nie  może  być  jakichkolwiek

rekompensat  finansowych  zewnętrznych.  Poinformowała,  że  jest  program pomocy dla

najuboższych rodzin i Rada może z niego skorzystać. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Adam  Kowalewski  – podziękował

Panu Burmistrzowi za obszerne wyjaśnienia, ponieważ Komisja Budżetu i Gospodarki jak

również Komisja Ochrony Środowiska bardzo intensywnie pracowały nad tym projektem.

Potwierdził, że w założeniu system musi się finansować, ale wszystko zależy od kondycji

społeczeństwa.  Podziękował  Pani  Skarbnik  za  przygotowywanie  różnych  materiałów

finansowych.
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski –  zauważył, że mowa jest

tylko o rodzinach wielodzietnych, a nie mówi się o pracownikach, którzy po 45 latach pracy

mają 800 zł, 900 zł czy 1 000 zł na miesiąc, co w przypadku gdy taka osoba zachoruje.

Wie,  że  nie  można  dogodzić  wszystkich,  ale  chciał  jedynie  zasygnalizować,  że  taki

problem istnieje.

Przewodniczący Rady Grzegorz  Koziełek –  poprosił  o  odczytanie  projektu uchwały

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych

Za było 17 radnych

Wstrzymało się 3 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/222/2016 w sprawie zwolnienia w części z opłaty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

AD PKT 14 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłat za

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – przypomniał, że projekt tej uchwały był już

przedstawiany na poprzedniej sesji, jest to projekt Klubu Radnych Razem z Forum i PiS

dla Gminy Żnin wspierany przez Klub Radnych Razem dla Gminy Żnin. Zapytał czy są

pytania.

Radny Lucjan Adamus  –  przypomniał,  że to na sesji  Komisji  Budżetu i Gospodarki

przedstawiono wniosek, aby opłaty za śmieci segregowane wynosiły 10 zł.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – sprostował, że nie było wniosku formalnego

ani też projektu. 

Radna Maria Błońska –  wyjaśniła, że na Komisji rzeczywiście wniosek był złożony, ale

niestety został przegłosowany.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski –  włączył się do dyskusji i

przypomniał, że to on wyliczył wysokość stawki na 10 zł.

Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Gospodarki  Adam Kowalewski –  podkreślił,  że

najważniejsze jest dobro mieszkańców i gminy, a nie kto wpadł na ten pomysł.
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Przewodniczący  Rady Grzegorz  Koziełek  –  poprosił  o  odczytanie  projektu  uchwały

Radnego Andrzeja Kurka.

Radny Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych

Za było 20 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/223/2016 w sprawie określenia metody ustalenia opłat

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat, która

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę. 

Po przerwie

AD PKT 15 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości

położonej na obszarze gminy Żnin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że zmiana spowodowana jest nowelizacją   

31 lipca 2016 r. należy dokonać stosownych zmian. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, że na

posiedzeniu Komisji zwróci ł uwagę na zapis § 2 pkt 1 „Określa się wykaz dokumentów

potwierdzających  dane  zawarte  w  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za gospodarowanie

odpadami komunalnymi:

1) dokumenty potwierdzające przebywanie poza miejscem stałego zameldowania.

Po pierwsze chodzi o zapis stałego zameldowania oraz jakie dokumenty należy okazać?

Pan  Kierownik  wydziału  OŚ  stwierdził,  że  jeśli  ktoś  nie  ma  takich  dokumentów  to

wystarczy  oświadczenie.  Czy  jest  to  jednoznaczne,  że   gdy  nie  ma  dokumentów  to

wystarczy oświadczenie?

Burmistrz  Robert  Luchowski  – udzielił  głosu  Kierownikowi  wydziału  OŚ  Piotrowi

Ostrowskiemu. 
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Kierownik wydziału OŚ Piotr Ostrowski -  wyjaśnił, że taka jak na komisji już mówił ten

paragraf 2 został  dopisany, gdyż taka możliwość daje nowelizacja ustawy. Wynika to z

technicznych  doświadczeń  jakie  mamy w  wydziale  podczas  składania  tych  deklaracji.

Dokument  potwierdzający  przebywanie  poza  miejscem  stałego  zameldowania  jest  to

dokument, który w celu uwiarygodnienia mieszkańcy już teraz nam przedkładają. Jeśli nie

ma  takiego  dokumentu  to  jest  oświadczenie  takiego  mieszkańca.  Odpowiadając  na

pytanie radnego czy jest to jednoznaczne. Tak, jest to jednoznaczne. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odniosła się również do zapisu § 2 pkt 1

tego  projektu.  Otóż  jej  zdaniem  sugeruje  to  ważność  dokumentu,  czyli  w  pierwszej

kolejności dokumenty potwierdzające. Zapytała czy na końcu paragrafu § 2 pkt 1 można

byłoby dopisać słowo „lub”. Słowo to dawałoby możliwość wyboru. 

Radca Prawny Michał Nowacki -  powiedział, że nie ma takiego problemu, aby pomiędzy

tymi punktami postawić spójnik „lub”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola –  wobec tego złożyła  wniosek formalny,

aby w § 2 na końcu pkt 1 dopisać słowo „lub”.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał  pod głosowanie ww.  propozycję

Wiceprzewodniczącej Elżbiety Gogoli. 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych

Za było  20 radnych

Rada  przyjęła  propozycję  zgłoszona  przez  Wiceprzewodniczącą  Rady  Elżbietę

Gogolę.

Przewodniczący Rady Grzegorz  Koziełek –  poprosił  o  odczytanie  projektu uchwały

wraz z naniesiona poprawką Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych

Za było  19 radnych
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Rada podjęła uchwałę Nr XX/224/2016 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez

właścicieli nieruchomości położonej na obszarze gminy Żnin, która stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

AD PKT 16 - Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na

terenie gminy Żnin.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nowelizacja ustawy z dnia 13 września 1996

r.  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku w gminach nakłada na Radę Miejską obowiązek

zmiany  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  w  gminach.  Regulamin  określa

wymagania związane z utrzymaniem czystości i  porządku na terenie nieruchomości,  w

szczególności minimalne pojemności pojemników przeznaczonych do zbierania odpadów

komunalnych  oraz  częstotliwość  ich  odbioru,  obowiązki  osób  utrzymujących  zwierzęta

domowe  oraz  termin  deratyzacji  na  terenie  gminy  Żnin.  Niniejsza  uchwała  zawiera

wymagane art. 4 ust. 2 zapisy ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania do projektu uchwały.

Pytań  nie  było,  wobec  tego  poprosił  o  jego  odczytanie  Wiceprzewodniczącego  Rady

Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych

Za było  19 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/225/2016 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i

porządku na terenie gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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AD PKT 17 - Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu

gminy Żnin i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że nowelizacja ustawy z dnia 13 września 1996

roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach nałożyła na Radę Miejską obowiązek

określenia  szczegółowego  sposobu  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania

odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości,  uwzględniając  tryb  i  sposób

zgłaszanych  przez  właścicieli  nieruchomości  przypadków  niewłaściwego  świadczenia

usług  przez  przedsiębiorcę  odbierającego  odpady  lub  przez  prowadzącego  punkt

selektywnego  zbierania  odpadów  komunalnych.  Uchwała  szczegółowo  określa  usługi,

które  będą  świadczone  przez  gminę  Żnin  w  ramach  opłaty  za  odbieranie  odpadów

komunalnych od właścicieli  nieruchomości, zgodnie z określoną częstotliwością. Zakres

świadczonych usług przez gminę Żnin został  tak zaplanowany,  aby środki  uzyskane z

tytułu  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  w  jak  najbardziej  efektywny

sposób  przeznaczyć  na  organizację  i  realizację  systemu  gospodarki  odpadami

komunalnymi, dogodnego dla mieszkańców.

Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Gospodarki  Przestrzennej  Piotr

Tomaszewski – zwrócił uwagę na zapis § 2 ust. 1 pkt 6 „W zamian za uiszczoną przez

właściciela  nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami,  odebrane  będą

następujące rodzaje odpadów komunalnych:

„6)  odpady  zielone  zgromadzone  w  sposób  selektywny,  określony  w  regulaminie

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Żnin”. Czy brak tego zapisu „w każdej

ilości”  może  spowodować,  że  odbiorca  odpadów w  przyszłości  ograniczy  odbiór  tych

odpadów?

Radca Prawny Michał  Nowacki  -   odpowiedział,  że nie  może ograniczyć.  Taki  zapis

musiałby wynikać z ustawy bądź z uchwały Rady. W dużych miastach doszło do sytuacji

gdzie ma miejsce limitowanie odbioru odpadów z uwagi  na ich znaczną ilość i  koszty

zagospodarowania. Analiza odbioru odpadów na ternie Gminy Żnin, nie wskazuje by było

ich aż tak dużo lub też należałoby je limitować.  Skoro w uchwale nie ma limitowania,

zatem nie zagrożeń, że odpady nie zostaną odebrane.  Nie widzi problemu, aby w  § 2

ust.1 pkt 6 na końcu dopisać wyrażenie „-w każdej ilości”
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec powyższego poddał pod głosowanie

propozycję polegającą na zmianie zapisu § 2 ust. 1 pkt 6 i dopisaniu wyrażenia „-w każdej

ilości”.

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych

Za było  18 radnych

Wstrzymał się 1 radny

Rada przyjęła propozycję zmiany w § 2 ust. 1 pkt 6

Wiceprzewodnicząca  Rady  Elżbieta  Gogola  –  odczytała  projekt  uchwały  wraz  z

naniesioną poprawką.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych

Za było  18 radnych

Wstrzymało się 2 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/226/2016 w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli

nieruchomości z terenu gminy Żnin i zagospodarowania tych odpadów w zamian za

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami

komunalnymi, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

AD PKT 18 –  Sprawozdanie Burmistrza Żnina z przeprowadzonych konsultacji z

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie dotyczących projektu uchwały w

sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Żnin na lata 2016 – 2020.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Zastępcę Burmistrza o zabranie

głosu. 

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – przedstawiła sprawozdanie z przeprowadzonych

konsultacji z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie dotyczących projektu uchwały
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w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Żnin na lata 2016 – 2020.

Stanowi o tym załącznik nr 18 do protokołu. 

Rada nie wniosła uwag do ww. sprawozdania. 

AD PKT 19 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej 

dla Gminy Żnin na lata 2016 – 2020.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Zastępcę Burmistrza o zabranie

głosu. 

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak –  wyjaśniła, że zgodnie z art. 110 ust. 10 ustawy z

dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej  Rada Gminy biorąc pod uwagę potrzeby w

zakresie pomocy społecznej opracowuje i kieruje  do wdrożenia lokalne programy pomocy

społecznej.

Program  Aktywności  Lokalnej  służy  realizacji  działań  na  rzecz  integracji  i  aktywizacji

społecznej  oraz  rozwiązywania  problemów społeczności  lokalnej,  a  także  zapewnieniu

współpracy i koordynacji działań instytucji samorządowych i organizacji pozarządowych  w

celu zaspokajania potrzeb członków społeczności lokalnej i przeciwdziałaniu wykluczeniu

społecznemu określonych grup społecznych.

Wdrożenie  i  realizacja  Programu  Aktywności  Lokalnej   umożliwi  aplikowanie  o  środki

zewnętrzne, w tym  środki  z funduszy europejskich w ramach Regionalnego Programu

Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania do projektu uchwały.

Pytań  nie  było,  wobec  tego  poprosił  o  jego  odczytanie  Wiceprzewodniczącego  Rady

Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych

Za było  19 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/227/2016 w sprawie przyjęcia Programu Aktywności

Lokalnej dla Gminy Żnin na lata 2016 – 2020, która stanowi załącznik nr 19 do

protokołu. 
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AD PKT 20 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania komisji

doraźnej do opracowania zmian w Statucie Gminy Żnin.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o zabranie głosu Radnego Adama

Kowalewskiego, Przewodniczącego Komisji doraźnej.

Radny  Adam  Kowalewski  –  powiedział,  że  komisja  doraźna  na  swoim  pierwszym

posiedzeniu zauważyła, że statutu wymaga poważnych zmian i uregulowań. Nie jest to

tylko sprawa wpisania sztandaru. Wiele nowych zapisów dotyczących m.in. przekazywania

materiałów  radnym,  zapis  sesji  i  wiele  innych  wymagają  uregulowań.  Pracujemy

praktycznie co tydzień. Można byłoby pracować dwa razy w tygodniu, ale korzystamy z

pomocy Pana  mecenasa,  udział  w  posiedzeniu  bierze  również  Pan  Sekretarz,  swoich

wskazówek udzielała także Pani Skarbnik. Jest również sporo propozycji ze strony Pana

Burmistrza, które należy rozpatrzyć. Dlatego też jako komisja doraźna wnioskowaliśmy do

Przewodniczącego  Rady  o  wydłużenie  pracy  komisji  do  30  czerwca  br.  Raz  jeszcze

podkreślił,  że  statut  w  sposób  bardzo  szczegółowy  jest  analizowany.  Jednocześnie

podziękował Burmistrzowi za zapewnienie pomocy prawnej w osobie Pana mecenasa.  

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –   poprosił  Wiceprzewodniczącą  Rady

Elżbietę Gogolę o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych

Za było  20 radnych

Rada podjęła uchwałę Nr XX/228/2016 zmieniającą uchwałę w sprawie powołania

komisji doraźnej do opracowania zmian w Statucie Gminy Żnin, która stanowi

załącznik nr 20 do protokołu. 

AD PKT 21 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin 

na 2016 rok.

Przewodniczący Rady Grzegorz  Koziełek –  poprosił  Zastępcę Burmistrza o zabranie

głosu. 
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Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że projekt uchwały został szczegółowo

omówiony  na  poszczególnych  Komisjach  Rady.  Zatem  zaproponowała  zadawanie

ewentualnych pytań do projektu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – potwierdził słowa

Pani  Burmistrz.  Otóż  na Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  w sposób bardzo szczegółowy

omawiano  zmiany  do  budżetu.  Komisja  nie  zgłaszała  wniosków  do  budżetu,  zatem

proponowałbym również kierowanie ewentualnych pytań. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania do projektu uchwały.

Pytań  nie  było,  wobec  tego odczytał  projekt  uchwały,  a  następnie  poddał  projekt  pod

głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych

Za było  19 radnych

Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XX/229/2016  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  budżetu

Gminy Żnin na 2016 rok, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

AD PKT 22 – Odpowiedzi na interpelacje Radnych.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –   zgodnie  z  wcześniejszą   zapowiedzią

Burmistrza odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone w formie pisemnej.  

AD PKT 23 – Zapytania, wolne głosy i informacje 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poinformował, że na jego ręce w dniu 17

maja br.  wpłynęło pismo dotyczące wszczęcia procedury polegającej na utworzeniu na

terenie miasta Żnina Rady Osiedla z ulic należących do okręgu wyborczego  nr 6  w Żninie

tj.  ulic:  Chmielna,  Dobra,  Fabryczna,  Gajowa,  Kasprowicza,  Klonowa,  Krasińskiego,

Krzyckich,  Kwiatowa,  Ogrodowa,  Przemysłowa,  Sadowa,  Słoneczna,  Słowackiego,

Wiśniowa, Wyczółkowskiego, Wyspiańskiego. Reprezentantem złożonego pisma wraz z

podpisami poparcia jest Radny Tomasz Wysocki. 

Z  kolei  w  dniu  dzisiejszym  wpłynęło  pismo,  polegające  na  wszczęciu  procedury

polegającej na utworzeniu  na terenie miasta Żnina Rady Osiedla z podziałem osiedla nr 2

z ulic należących do okręgu wyborczego  nr 1 w Żninie tj. ulic: 1 Stycznia, Dąbrowskiego,

Gościnna,  Jeziorna,  Na  Wzgórzu,  Pogodna,  Polna,  Skromna,  Szpitalna,  Urocza,
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Wiatrakowa, Widokowa, Wrzosowa. Osobą, która jest przedstawicielem i reprezentantem

jest Pani Magdalena Imbiorowska. 

Ponadto poinformował, że prawdopodobny termin odbycia sesji to 22 czerwca br. Poza

tym  poinformował,  że  na  jego  ręce  wpłynęły  podziękowania  dla  Rady  od  żnińskich

strażaków za sfinansowanie zakupu wozu strażackiego.

Następnie zapytał czy są jakieś pytanie, wolne głosy.

Radny Kazimierz Jańczak -  poruszył sprawę drzewa na ul. Żytniej w kierunku PKO. Jest

to po stronie gdzie znajduje się apteka przy końcu ul. Żytniej. Drzewo to jest suche, już

kilka razy próbowaliśmy interweniować. Wiem, że są określone przepisy, ale wygląda to

nieciekawie i stanowi zagrożenie dla przechodniów. 

Po drugie prosiłby o wymianę uszkodzonego lustra  na skrzyżowaniu ulic  Dworcowa –

Zamknięta. W tej chwili jest tam bardzo niebezpiecznie.

Radny Idzi Mądry – jako najmłodszy radny chciałem Państwu zaproponować integracyjne

ognisko  w  Skarbienicach  w  dniu  10  czerwca.  Byłoby  to  ognisko,  być  może  przejazd

stateczkiem. Chciałbym, aby ta organizacja była wsparta przez Pana Przewodniczącego z

naszego  funduszu.  Na  to  spotkanie  chciałbym  zaprosić  radnych  jak  również  osoby

towarzyszące,  aby  też  wiedziały  czym  się  zajmujemy,  jak  trudne  decyzje  musimy

podejmować. 

Przewodniczący Rady Grzegorz  Koziełek –  według mnie inicjatywa radnego Idziego

Mądrego jest ciekawa. Spotykamy się na obradach i ciężkiej pracy i myślę, że również

moglibyśmy  się  spotkać  na  mniej  oficjalnej  płaszczyźnie.  Jestem  jak  najbardziej  za.

Oczywiście również koszty poniesiemy we własnym zakresie. 

Przewodniczący  Komisji  Turystyki  i  Promocji  Gminy  Tomasz  Wysocki  -   zwrócił

uwagę na utrzymanie porządku na terenie ulic przylegających do drogi krajowej nr 5 w

Żninie. Otóż proszę o ponaglenie GDDKiA oddział w Bydgoszczy o zrobienie porządku

przy chodnikach biegnących wzdłuż drogi krajowej nr 5. Chodzi mi przede wszystkim o

koszenie trawy. Jet sporo uwag mieszkańców odnośnie tego tematu. 

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak -  powiedziała, że takie pismo jest już przygotowane

i to nie tylko do GDDKiA, ale również do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy. 

Przewodniczący  Komisji  Ochrony  Środowiska  Leszek  Kowalski  –  cały  czas

przypomina o rondzie i jego naprawie. 

Ponadto zwrócił uwagę na posesję przy ul. Pałuckiej w Żninie, na zakręcie, u z biegu tej

ulicy z ulicą Górską w chodnik wrastają krzaki.
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Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Gospodarki  Adam Kowalewski -    powrócił  do

inicjatywy  radnego  Idziego  Mądrego  i  rozumie,  że  szczegółowe  informacje  zostaną

przekazane radnym.

Radny  Idzi  Mądry  –  szczegółowy  harmonogram  zostanie  przekazany  Panu

Przewodniczącemu Rady. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zobowiązał radnego Mądrego do zajęcia się

sprawami organizacyjno – technicznymi tego spotkania. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -   zapytał o sprawę

modernizacji drogi nr 251. Słyszymy o różnych zawirowaniach w tym temacie, wobec tego

prosiłby o przedstawienie szczegółowych informacji.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak -  odpowiedziała, że przekaże drogą mailową. 

Radna  Maria  Błońska  –  prosiłaby  o podjęcie  działań  polegających  na  wymalowaniu

pasów na przejściach dla pieszych na skrzyżowaniu dróg Dworcowa – Mickiewicza. W

chwili obecnej są one po prostu niewidoczne. 

Radna Halina Krygier – zapytała się jakie są wyniki audytu, który został przeprowadzony

w Muzeum Ziemi Pałuckiej.  

AD PKT 24 – Zakończenie

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek-  stwierdził,  że został  wyczerpany porządek

obrad  XX  sesji  Rady  Miejskiej  w  Żninie.  Podziękował  Paniom  i  Panom  radnym,

Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu, telewizji  oraz wszystkim obecnym na

sali za uczestnictwo.

Przewodniczący Rady o godz. 11.55 zamknął  XX sesję Rady Miejskiej w Żninie.

Na tym protokół zakończono. 

Protokolant:

Łukasz Lisiecki

Główny Specjalista

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Żninie

Grzegorz Koziełek
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